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Deltagere 

Carsten Bach (CB) 

Kaj Bækgaard (KB)  
Christian Alstrup (CA)  
Inge Rønnow Sander (IRS) 

Jens-Ole Bondrop (JOB)  
Jacob Merrild (JM)  

Leif Voetmann (LV)  
Michael Handberg (MH)  
Dorte Grønbæk (DG) 

Bo West Møller (BWM) – Golfmanager   

Godkendelse af dagsorden 

Godkendt uden kommentarer. 

Godkendelse af referat 
Godkendt uden kommentarer. 

Økonomi 
Regnskab og likviditet 
 

Kontingenter. 
Vi har udsendt kontingent opkrævninger i uge 4, med forfald den 1. februar 2025. 
 

Øvrige indtægter. 
Firkløver medlemskabet er antal steget i forhold til sidste år og derfor lidt over 

budget. 
Sponsorindtægterne er også pr. december større end sidste år. Vi mangler kun 40 tkr 
i at nå årsbudgettet. Heraf er de 30 tkr allerede faktureret i januar måned. 

 
Omkostninger. 

Totalomkostningerne afviger positivt med 80 tkr. 
Banen afviger positivt med 45 tkr, dette skal dog ikke ses som besparelser, men 
forskydninger i indkøb. F.eks. er gødning ikke købt hjem endnu. 

Overskuddet på Erhvervsklubben er gjort op for sidste år, og det har givet en ekstra 
indtægt på 55 tkr. 

 
Likviditet. 
Vi kom ud af året med positiv likviditet på knap en halv million. Vi havde nok 

forventet at skulle trække lidt på banken som følge af de mange baneinvesteringer, 
som vi lavede i efteråret. Dette blev dog undgået. 

Vi havde det årlige statusmøde med banken i sidste uge, hvor vi fortsætter på 
uændrede vilkår og hvor vi stadig har en trækningsret på op til en mill. Kr. næste 
vinter, hvis vi måtte få behov for det. 
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Medlemmer 
Som det kan ses af nedenstående graf, så er medlemstallet pr. 01.02. 1.115 aktive 

fuldtidsmedlemmer.  
 

 

Modsat tidligere meldes medlemmer med skader ud og meldes så ind igen når klar 

igen. Det giver lidt flere udmeldelser end året før.  

Sponsorer 
Nye sponsorer 

 LokalBolig river + skilt 
 Svane Køkkenet hul 7 
 Herning, Skov, Have & Park hul 8 

 
Mangler sponsorer til 

 Hul 16 
 Hulkopper 
 Teested klodser 
 Banebil 
 Flag kortbanen 
 Boldvaskere 
 Skilte 

 
Der kan bruges hjælp til sponsorer; måske vi kan finde en med gode kontakter til 
erhvervslivet i Herning.  
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ErhvervsGolf 
Der er 7 nye virksomheder med, 10 er gået ud, 56 virksomheder er med.  

Opstart den 31. marts i Brande. 
Forretningsorden 
Godkendt med tilretning vedr. 4 personer i udvalget.  

 
Fra FU-møde den 20. januar 2025: 

Økonomi 

- Kaj gennemgik kort økonomi, og det ser meget fornuftigt ud.  
- Vi talte om økonomi vedr. årsskriftet, og er enige det skal evalueres i efteråret. 

Måske mere på sociale medier.  
- Vedr. ErhvervsGolf, der bidrager med kr. 1.000 pr. medlem til juniorer, skal det 

synliggøres bedre. 

  
Priser 2025 

- Pay & Play stiger fra kr. 75 til kr. 100 – er vedtaget 

- 5 greenfee med fleks til kr. 2100+150 mod i dag 3 greenfee? – nej, da der er 

risiko for nogen vil se det som en fordel, da de i forvejen ikke spiller mange 

runder.   

 

Forretningsorden  

- Ny tekst vedr. antal i FU.  

- §.5 Gennemførelse af forretningsudvalgsmøder (FU møder) 

I FU møder deltager Formand, næstformand, økonomiansvarlig, valgt 

bestyrelsesmedlem og Golfmanager. 

 

Klubliv 

Kuplen 

- Golf-TV – Bo får de sidste priser på plads, for endelig beslutning og Tekin har 

fjernsyn. 

- Vi kan bruge penge fra overskuddet ErhvervsGolf til visning af golf tv. 

- Det blev besluttet at prøve golf-tv i 2025.  

- Nye Hole-in-one plader – Handberg arbejder med det og kommer med 

priser. Det skal være lyddæmpende plader.  

- Bog til Klubmestre – protester – nej; hellere de mulige nye lydplader. Følges op 

efter Hole-in-one er på plads.  

- LED-lamper til bordene. Ja, deler udgift med Tekin. Ca. 21 lamper, i alt kr. 

5.026 Er købt hjem; 12 stk. til borde i kuplen.   

-  

Tæpperens 1. sal, kr. 10.000 

- Det gav debat om der skal nyt tæppe på. Bo spørger EGE om de kan være med 

og Jens-Ole spørger leverandør vedr. EPOXY gulv.  

Fortrappen fliser bør skiftes; kr. 20.000-30.000 
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- Bo spørger Idegården om de vil give fliserne.  

- Det vi de desværre ikke; vi søger andre veje.  

 

SIM-golf 

- Udvide med ekstra simulator, vi kommer med projektpris 

- Der findes et IO system der er lidt billigere. 

- MOMS-penge 

Der var 2 forslag: 

1. køb af ny IO Simulator, kr. 197.000 + moms 

2. køb af Teebox, kr. 200.000 + moms + transport 

1. er for etablering længst nede i butik; giver bedre miljø og mulighed for 2 hold 

spiller samtidig. Måske er der for lidt bredde, det skal undersøges føre t evt. 

køb.  

2. er brugt Teebox med Trackman. Her kan man tage Trackman ud og installere 

bagers i butik og bruge selve Teebox bygningen til klubhus juniorer.  

Enighed at vi afventer med beslutningerne, da der er mange andre spændende 

projekter på vej.    

 

Evt.  

Foredrag Henrik Knudsen. 

- Onsdagsherrer vil arrangere det, med HGK som med vært.  

Ungsenior Brande. 

- Brande tilbyder studerende op til 25 år et medlemskab for kr. 1.000. Køber de 

unge det + Firkløver, kan de for kun kr. 1.900 spille frit i både brande og 

Herning. Det er stoppet med flg. tekst efter aftale med Brande: 

•  "Hvis et medlem under 26 år skifter medlemskab fra Herning Golf Klub til 
Brande Golfklub, for at opnå studierabat, indføres der en karenstid på et år på 
køb af Firkløver-medlemskab, medmindre medlemmet bor tættere på Brande 
Golfklub end Herning Golf Klub. Karenstiden tæller fra indmeldelsestidspunktet i 
Brande Golfklub.”  

Asbest fliser. 

- Vi har undersøgt vedr. asbest når der fjernes fliser og det er som flg.:  

- Hvordan ved jeg, om min fliseklæb indeholder asbest?  

- Alder på fliseklæb: Asbest blev ofte brugt i byggematerialer indtil 1980'erne. 

Hvis fliseklæb er fra før 1987, er der en chance for, at den kan indeholde 

asbest. Det blev forbudt i de fleste produkter i Danmark i 1986. 

- Vores tilbygning er fra 1996.  

 

Evt.  

Vi blev enige at vi siger nej tak til MidtVest for deltagelse i deres indslag; uagtet hvor 

positiv vinklen siges at skulle være, kommer det på tale at Herning Golf Klub er våd.  

Indlæg der ikke refererer til banen, må naturligvis gerne komme med.  
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Virksomhedsplan  
Virksomhedsplanen er rettet til med kontaktpersoner og godkendt.  

Vedr. rekrutteringsudvalg, skal vi have samlet et udvalg. I første runde de personer 
der arbejder med rekruttering: 

Michael Handberg, Nicolas Bay, Ken Tang, Kaninudvalg, Bo West Møller. 
Bo samler op og tager det med som punkt på næste møde.  

Banen lige nu  

Der kommer rullegræs på - fra uge 6 - på drivingrange. 
3 greenkeepere er på et kursusforløb med bla., planlægning som emne.  

Brønd/pumpe hul 2 er ved at blive etableret. 
Træer beskæres/fældes.  
Maskiner repareres og led slibes.    

 
Gennemgang af referat baneudvalgsmøde den 14. januar 2025 

Vinter: 

Tidsplan rullegræs, boldgrav, strøm og vand drivingrange 

- Så snart det er muligt pga. vejret, starter arbejdet med etablering af boldgrav, 

vand, strøm og rullegræs. Sø hul 1 graves så snart det er muligt 

Pumper hul 2 og andre steder 

- Der nedsættes pumpe i sø hul 2 asap 

- Vi venter med at grave ny sø foran tee 58 

Nyt net monteres stolper hul 11 

Træer gult bånd beskæres 

Træer rødt bånd fældes  

 

Andet:  

Sø hul 7 forlænges bagud – vil ske i løbet af sæsonen. 

Teested hul 7 tee 50/54 forlænges før udvidelse af sø. Fairway klippes tættere på 

teestederne hvis muligt.   

Plan for el til robotter, så vi er forberedt når tid er.  

 

DGU-plan  

Der arbejdes med 3 områder til Masterplan: 

1. Renovering og etablering - i henhold til DGU-plan - af bunkers. Budget 

udarbejdes. 

2. Etablering af ny green og renovering af området omkring green hul 16. 

3. Udvidelse af P-plads hul 10, hvilket indebærer fremrykning af tee 54/58. En 

plan for området udarbejdes sammen med budget.  
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Rækkefølgen af tiltagene blev aftalt på bestyrelsesmødet; der er enighed i at 

udvidelse af P-plads ikke er en prioritet, men at idéen med at bytte rundt på 

nuværende Indspilsgreen og puttegreen giver god mening. 

Der udarbejdes nu projekt og budget på opgave 1 og der måske kan sættes i gang i 

2026.  

 

Evt. 

Der er udarbejdet en plan for topdress med fokus på steder der trænger ekstra; f.eks. 

forgreen hul 14.  

Her har vi det nu inde som en fast opgave og der skal budgetteres med forbrug af 

sand til opgave.  

Der er flere, der synes der mangler pæle i siderne som afstandsmarkeringer. Vi ser 

om der kan findes en fornuftig løsning for greenkeeperne.   

Vi kan få behov for jord; måske er det muligt at få jord fra det kommende 

motorvejsprojekt nær Herning. Vi spørger Thomas, Herning Kommune.  

 

Gennemgang referat møde med Herning Kommunen den 21. januar 2025 

Deltagere: Søren Brandt, Andreas Søndergaard Morsing, Carsten Bach, Jens-Ole 

Bondrop, Jesper Kristiansen og Bo West Møller. 

 

Søren præsenterede Andreas, der bliver ny kontakt vedr. vandløb og søer. Søren skal 

fremover arbejde med klimatilpasning.  

 

Med udgangspunkt i Sørens indlæg på generalforsamlingen fik vi en generel snak om 

banen, hvor flg. kom frem. 

Tørvejord sætter sig/formulder; er der f.eks. 1 mtr. tørvejord kan banen synke op til 

1 mtr. på det sted over tid.  

Tørvejord skal holdes vådt; jo mere tør bane jo mere vil den synke. Tørvejorden er 

med til at holde banen fugtig.  

Det giver god mening at vande i tørre perioder. 

Søren ved ikke om topdress vil hjælpe, og råder os til at søge hjælp fra DGU. Det 

kan ikke skade men den langsigtede effekt vil han ikke være ekspert på. Heller ikke 

hvis vi hæver ekstra meget steder, hvor det giver mening. Kan det indkapsle 

tørvejorden for meget? Komprimeres for meget?  

Vi søger råd fra Dansk Golf Union.   

 

Okker/rene søer: 

Det er jernholdigt jord/vand der kommer udefra og danner okker på golfbanens 

område. Det er ikke muligt at undgå.  
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Det er svært at rense op, og vil komme igen. Springvand og cirkulation i vandet 

hjælper ikke på det. 

For at undgå at se søerne med okker, er det en idé at lade lidt kant blive så det 

dækker lidt af vandspejlet.  

Vedr. tidligere snak med AQUA, om f.eks. at sætte fisk ud for renere vand, skal der 

søges tilladelser. 

Det er en god ide at få frivillige til at fjerne algeplamager. Giver mere ilt til vandet og 

ser bedre ud.  

 

Hul til Hammerum Bæk fra hul 7.  

Der er spildevand i Hammerum Bæk, og Herning Vand har fået påbud om at sikre det 

forsvinder over år. Det er derfor ikke en god idé med hul igennem. Samtidig vild er 

være protester fra lodsejere, der ikke får lov til det samme ønske. 

Samtidig varmes vandet op og det må ikke komme retur i Hammerum Bæk.   

Nye søer 

Der er ikke nogen på vej ud over hul 1; skal der graves nye søer for opsamling bør 

det ske hvor der ikke er tørvejord. Det begrænser mulighederne. 

En idé er at vi arbejder mere med lavninger, så vandet kan føres væk de steder hor 

behov. 

  

Opsamlingsbassiner til vanding 

Det kan undersøges, kræver tilladelse og med pumpe m.m. en dyr proces. Søren 

sender artikler om emnet.  

Vi sender Asbjørn Nyholts skriv vedr. jordbunden i HGK til Andreas.  

Info fra Golfmanager 
Ferie for alle den 21. - 23. februar  

- Samme setup som i 2024, med greenfeetilbud og puttekonkurrence.  

 
Åbent hus medlemmer den 8. marts 

- Klubber-i-klubben og sponsorer kommer igen.  
 

Golfens Dag den 27. april 

- Vi vil igen ”lave larm” med markedsføring på infotavler, Facebook, Instagram, 
webside m.m. 

Info fra udvalg 
Visionsudvalg – CA 

- Medlemsmøde desværre aflyst pga. for få tilmeldinger. Vi vil se på hvordan vi 

bedst muligt for inddraget medlemmerne i beslutninger vedr. klubbens fremtid. 
- Bestyrelsen holdes Visionsmøde den 24/2 kl. 17.30. 

   
Kunstpark Herning – CA 
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- Vi er fortsat i gang med at finde fondsfinansiering til projektet, og der er endnu 
2-3 muligheder. 

- Hvis det ikke lykkes, skal vi have spurgt de fonde der har givet et beløb, om vi 

kan arbejde videre med et mindre projekt end først skitseret.  
 

Årsskriftudvalg – CA 

- Alle artikler og øvrigt materiale er afleveret. Årsskiftet vil være klar til 
udlevering på Ferie for alle den 21.-23. februar. 

- Vi vil evaluere årsskiftet og vurdere om det skal fortsætte id en form det har 
nu. Samtidig vil vi se på økonomien i produktionen af samme. Tages op med 
Årsskiftsudvalget. 

   
Eliteudvalg – ISR 

- Der spilles pt. en SIM-turnering som opstart il a træningen begynder udendørs. 
  

Juniorudvalg – LV 

- Nicolas er ansvarlig da der pt. ikke er en formand for udvalget. 
- Man søger mere struktur i 2025, og ny træner Mads Holst kobles på.  

- Henrik er ny mand i udvalget med erfaring fra andre klubbers juniorafdelinger.   
- Vi søger ikke mod skolerne igen, da det desværre ikke har givet nye juniorer. 

- Der skal laves en struktur for hvad der præcis skal til for at juniorer får 
banetilladelse.   

- For sen tilmelding til DGU-turnering, gør at vi er på venteliste hos dem. 

- Vi har Åbent Hus den 12/4 og træningens starter den ¼. 
- Kenn Tang vil være med vedr. de unge fra 19-25 år.   

 
Begynderudvalg – MH 

- Hold 1 starter den 6. april; lige nu er der 31 tilmeldte. 

 
Baneudvalg – CB 

- Se under banen lige nu. 
 

Turneringsudvalg – IRS 

- Frivillig/udvalgsturneringen er flyttet fra den 7/9 til den 13/9. 
- Ny turnering Handberg Open den 29/6. En turnering med fokus på alle dem der 

har været forbi Handbergs udvalg i forbindelse med deres opstart til golf. 
  

Banekontrol- og serviceudvalg – BWM 

- Starter op med møde den 11. marts.  
 

Ordens- og amatørudvalg – BWM 
- Ikke noget nyt.  

 

 
 

Handicapudvalg – BWM 
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- Det nye WHS-system sættes i værk, med scorekort til 18 huller og til for-9 og 
bag-9. Mere info følger primo marts til alle medlemmer. 

  
Regeludvalg – BWM 

- Ikke noget nyt.  

Eventuelt 
Vi bør se på en plan for løbende renovering af klubhus; lige nu fornyes 2 toiletter med 

sponsorer udefra; men der er andre opgaver. Renovering facade, ude områder, etc. 

Måske med rådgivning udefra. 

Der er enkelte her boende medlemmer der har valgt at melde sig i Brande. Det er 

vigtigt vi har fokus på at et Firkløvermedlemskab giver ret til at spille en runde golf i 

Herning Golf Klub. Det giver ikke ret til at træne og bruge kortbanen. 

Vi beder baneservice have fokus på dette. 

Vi gendøber torsdagsmatchen til Kaninturnering. Vi skal sikre at der informeres om 

dette til medlemmerne og med fokus på at alle kan spille med, uanset handicap.  

 Næste bestyrelsesmøder 

 Mandag den 10/3 
 Mandag den 28/4 
 Mandag den 16/6 

 Mandag den 11/8 
 Mandag den 22/9 

 Mandag den 3/11 
 Torsdag den 20/11 generalforsamling  
 Mandag den 24/11 

 

 

 


